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Protokół Nr LVII/2023 

z Sesji Rady Miasta Łańcuta 

odbytej w dniu 27 lutego 2023 r. 

  

LVII Sesja Rady Miasta Łańcuta VIII kadencji odbyła się pod przewodnictwem pana 

Adama Opałki – Wiceprzewodniczącego Rady Miasta. 

Sesja odbyła się w sali wystawowej Miejskiego Domu Kultury w Łańcucie - 

rozpoczęła się o godz. 15.00 i trwała do godz. 16.00. 

W Sesji na stan 15 radnych w chwili jej otwarcia uczestniczyło 13 radnych, wobec 

czego Prowadzący obrady stwierdził prawomocność obrad i podejmowania uchwał. 

Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że obrady Rady Miasta Łańcuta są 

nagrywane i transmitowane w Internecie. Pełna treść klauzuli informacyjnej 

dotyczącej nagrywania obrad Sesji znajduje się przed wejściem na salę posiedzeń. 

 

Prowadzący obrady przywitał zebranych gości i poinformował, że porządek Sesji 

przedstawia się następująco: 

 

1) Otwarcie. 

 

2) Przyjęcie porządku obrad Sesji. 

 

3) Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Łańcuta na 

rok 2023 (Druk Rady Miasta Nr 21/2023). 

 

4) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXVIII/246/2021 Rady Miasta 

Łańcuta z dnia 29 kwietnia 2021 r. w sprawie ustalenia wysokości opłat oraz 

warunków częściowego zwolnienia z opłat w żłobkach prowadzonych przez 

Gminę Miasto Łańcut (Druk Rady Miasta Nr 20/2023). 

 

5) Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Miasto 

Łańcut na rok 2023 (Druk Rady Miasta Nr 14/2023). 

 

6) Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty (Druk Rady Miasta 

Nr 22/2023). 

 

7) Wolne wnioski i oświadczenia. 

 

Kontynuując, Wiceprzewodniczący Rady wyjaśnił, że stosownie do art. 20 ust. 1 pkt 

1a ustawy o samorządzie gminnym, Rada może wprowadzić zmiany w porządku 

obrad bezwzględną większością głosów ustawowego składu Rady i zapytał, czy są 

jakieś propozycje zmian do ustalonego porządku obrad. 
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Radni nie zgłosili żadnych uwag, ani wniosków o zmianę  porządku obrad. 

 

W związku z brakiem propozycji zmian, Wiceprzewodniczący Rady poddał pod 

głosownie porządek obrad za przyjęciem którego głosowało 13 radnych, nikt nie był 

przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. 

Na podstawie wyników głosowania Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że 

porządek obrad LVII Sesji Rady  Miasta został przyjęty. 

 

Ad.3 

Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Łańcuta 

na rok 2023 (Druk Rady Miasta Nr 21/2023). 

 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Łańcuta na rok 

2023, wraz z autokorektą, w imieniu Burmistrza Miasta Łańcuta, przedstawiła pani 

Alicja Helbin Skarbnik Miasta. Zaprezentowany projekt uchwały wprowadza 

następujące zmiany: 

 

1) Zwiększa się dochody bieżące budżetu o kwotę 760 880,00 zł, 

 

2) Zwiększa się wydatki bieżące budżetu o kwotę 760 880,00 zł,  

 

3) Dokonuje się przeniesień wydatków  majątkowych budżetu na kwotę 

100 000,00 zł, 

 

4) Zestawienie zmian w pkt 2 i 3 niniejszego paragrafu zawiera tabela Nr 2. 

 

W dalszej kolejności, pani Skarbnik szczegółowo omówiła działy budżetu miasta 

w których, dokonywane są ww. zmiany z podaniem szczegółowych kwot i zakresu 

zadań planowanych do realizacji w ramach przeniesień. Środki są przeznaczane 

między innymi na: preferencyjny zakup węgla przez mieszkańców, realizację zadania 

„ Przebudowa przestrzeni miejskiej w Łańcucie”.   

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów, radna Grażyna Szybiak poinformowała, 

że Komisja rozpatrywała przedmiotowy projekt uchwały i pozytywnie go 

zaopiniowała. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej, radny Paweł Kuca poinformował, 

że Komisja rozpatrywała przedmiotowy projekt uchwały i pozytywnie go 

zaopiniowała. 

 

Radni nie zgłosili żadnych uwag, wniosków, ani propozycji zmian do przedmiotowego 

dokumentu. 
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Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, Prowadzący obrady, poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, nikt nie był przeciw, 1 radny wstrzymał 

się od głosu. Głosowanie zostało przeprowadzone w sposób jawny za pomocą 

urządzeń, umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań 

radnych.  

Na podstawie wyników głosowania, Prowadzący obrady stwierdził, że uchwała 

w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Łańcuta na rok 2023, 

została podjęta i otrzymała Nr LVII/402/2023. 

 

Ad.4 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXVIII/246/2021 Rady Miasta 

Łańcuta z dnia 29 kwietnia 2021 r. w sprawie ustalenia wysokości opłat oraz 

warunków częściowego zwolnienia z opłat w żłobkach prowadzonych przez 

Gminę Miasto Łańcut (Druk Rady Miasta Nr 20/2023). 

 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXVIII/246/2021 Rady Miasta 

Łańcuta z dnia 29 kwietnia 2021 r. w sprawie ustalenia wysokości opłat oraz 

warunków częściowego zwolnienia z opłat w żłobkach prowadzonych przez Gminę 

Miasto Łańcut, w imieniu Burmistrza Miasta Łańcuta, przedstawiła pani Ewa 

Wolańska Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Zdrowia. Uzasadnienie do projektu 

uchwały przedstawiło się następująco: 

Zgodnie z art. 58 ust. 1 ustawy z dnia 4 lutego 2011 r. o opiece nad dziećmi 

w wieku do lat 3 (Dz.U. z 2023 r. poz. 204 ze zm.) wysokość opłat za pobyt dziecka 

w żłobku utworzonym przez gminę oraz maksymalną wysokość opłaty za 

wyżywienie, ustala rada gminy w drodze uchwały. 

Obecnie opłaty za pobyt dzieci w żłobkach miejskich oraz warunki częściowego 

zwolnienia z opłat  ustalone są w Uchwale Nr XXXVIII/246/2021 Rady Miasta 

Łańcuta  z dnia 29 kwietnia 2021 r. 

Podwyżki cen towarów i usług, a także wzrost kosztów zatrudniania personelu oraz 

utrzymania placówek spowodowały znaczne zwiększenie kosztów pobytu dzieci 

w Żłobkach Miejskich, w związku z tym proponuje się podwyższenie opłaty za pobyt 

dziecka w żłobku z kwoty 500 zł do 700 zł. 

Od 1 stycznia 2022 r. weszła w życie ustawa z dnia 17 listopada 2021 r. o rodzinnym 

kapitale opiekuńczym (Dz.U. 2021 r. poz. 2270). Wprowadziła ona nowe 

świadczenie, w ramach którego rodzice najmłodszych dzieci mogą liczyć na 

12.000 zł dodatkowego wsparcia. Świadczenie przysługuje na drugie i kolejne 

dziecko w rodzinie w wieku od ukończenia 12 do 35. miesiąca życia. Wypłacane jest 

w wysokości 1 000 zł miesięcznie przez rok lub po 500 zł miesięcznie przez dwa lata. 

Wsparcie jest niezależne od dochodów rodziny, a środki nie są opodatkowane. 

Z kolei od kwietnia 2022 r. na podstawie znowelizowanych przepisów powołanej 

ustawy z dnia 4 lutego 2011 r. o opiece nad dziećmi w wieku do lat 3, rodzice mogą 

korzystać z dofinansowania pobytu dziecka w żłobku, klubie dziecięcym lub 

u dziennego opiekuna. Dofinansowanie przysługuje rodzicom na dziecko 
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uczęszczające do tychże instytucji opieki i niekorzystające z rodzinnego kapitału 

opiekuńczego; dofinansowanie wynosi maksymalnie 400 zł miesięcznie na dziecko. 

Pieniądze trafiają na konto Gminy Miasto Łańcut, jako organu prowadzącego, 

a rodzice, którym przysługuje to dofinansowanie mają obniżone opłaty za pobyt 

dziecka w żłobku. 

Pozostałe zapisy uchwały nie ulegają zmianie, w tym w również maksymalna 

wysokość opłaty za dzienne wyżywienie dziecka w żłobku, która nie może być 

wyższa niż 9 zł.  

Dla porównania: stawki w niepublicznych żłobkach działających na terenie miasta 

Łańcuta kształtują się na poziomie 770 – 990 zł czesne, wyżywienie 12-17 zł. 

Dodatkowo wyjaśniła, ze opłata 500 zł za pobyt dziecka w żłobku obowiązuje od dnia  

1 lutego 2017 r. Podniesienie opłaty o 200 zł spowoduje, że każda godzina będzie 

droższa przeciętnie o 1 zł (średnia 20 dni w miesiącu i 10 godzin pobytu dziecka). 

Koszt utrzymania żłobków za rok 2022 poniesiony przez Gminę wynosi 553 426,16 

zł. Po wprowadzeniu podwyżki opłaty za pobyt dziecka w żłobku będzie to kwota 

479 842,16 zł (różnica to 73 584 zł ). 

Z uwagi na powyższe zachodzi konieczność podjęcia stosownej uchwały. 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów, radna Grażyna Szybiak poinformowała, 

że Komisja rozpatrywała przedmiotowy projekt uchwały i pozytywnie go 

zaopiniowała. 

 

Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych, radna Marta Szubart poinformowała, 

że Komisja rozpatrywała przedmiotowy projekt uchwały i pozytywnie go 

zaopiniowała. 

 

Nawiązując do dofinansowania przysługującego rodzicom na dziecko uczęszczające 

do żłobka i niekorzystające z rodzinnego kapitału opiekuńczego w kwocie 400 zł 

miesięcznie, radny Andrzej Barnat zapytał, jaki jest próg dochodowy w celu jego 

otrzymania oraz  ile osób korzysta z tego rodzaju ulgi. 

 

Odpowiadając na powyższe pani Ewa Wolińska wyjaśniła, że nie ma progu 

dochodowego, a z dofinansowania korzysta każde dziecko, które jest w żłobku lub 

ma opiekunkę. Dodatkowo poinformowała, że na dziecko objęte opieką do lat 3 

każde z rodziców otrzymuje dofinansowanie. Dofinansowanie na dzieci pomiędzy 12, 

a 35 miesiącem życia wynosi 12 000 zł niezależnie od dochodów, natomiast dzieci, 

które nie mają rodzeństwo otrzymują 400 zł z ZUS, przy czym kwota ta nie jest 

uzależniona od dochodów i opodatkowana. W żłobkach miejskich 11 dzieci korzysta 

z 400 +, a 21 dzieci z rodzinnego kapitału początkowego. 

 

Wobec braku dalszych zgłoszeń do dyskusji, Prowadzący obrady, poddał pod 

głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych, nikt nie był przeciw, 2 radnych 

wstrzymało się od głosu. Głosowanie zostało przeprowadzone w sposób jawny za 
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pomocą urządzeń, umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu 

głosowań radnych.  

Na podstawie wyników głosowania, Prowadzący obrady stwierdził, że uchwała 

w sprawie zmiany uchwały Nr XXXVIII/246/2021 Rady Miasta Łańcuta z dnia 

29 kwietnia 2021 r. w sprawie ustalenia wysokości opłat oraz warunków 

częściowego zwolnienia z opłat w żłobkach prowadzonych przez Gminę Miasto 

Łańcut, została podjęta i otrzymała Nr LVII/403/2023. 

  

Ad.5 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Miasto 

Łańcut na rok 2023 (Druk Rady Miasta Nr 14/2023). 

 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Miasto Łańcut na rok 

2023, w imieniu Burmistrza Miasta Łańcuta, przedstawił pan Aleksander Ziaja 

Inspektor Wydziału Ochrony Środowiska i Gospodarki Odpadami. Uzasadnienie 

do projektu uchwały przedstawiło się następująco: 

 

Zapewnienie opieki bezdomnym zwierzętom oraz zapobieganie bezdomności 

zwierząt jest zadaniem własnym gminy wynikającym z art. 11 ustawy z dnia 21 

sierpnia 1997 r. o ochronie zwierząt (Dz. U. z 2022 r., poz. 572 ze zm.). Zgodnie  

z art. 11a ust. 1 ww. ustawy Rada Miasta Łańcuta zobowiązana jest corocznie, do 

dnia 31 marca, określić w drodze uchwały program opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt. 

W związku z powyższym, przygotowany został Program opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na rok 2023, zwany w dalszej 

części Programem, który stanowi załącznik do uchwały. Obejmuje on swoim 

zakresem realizację takich zadań jak: 

1) zapewnienie bezdomnym zwierzętom miejsca w schronisku dla zwierząt; 

2) opieka nad wolno żyjącymi kotami, w tym ich dokarmianie; 

3) odławianie bezdomnych zwierząt; 

4) obligatoryjna sterylizacja albo kastracja zwierząt w schronisku; 

5) poszukiwanie właścicieli dla bezdomnych zwierząt; 

6) usypianie ślepych miotów; 

7) wskazanie gospodarstwa rolnego w celu zapewnienia miejsca dla zwierząt 

gospodarskich; 

8) zapewnienie całodobowej opieki weterynaryjnej w przypadkach zdarzeń 

drogowych z udziałem zwierząt; 

9) kastracja kotów w ramach programu „ ŁAŃCUT DLA ZWIERZĄT”. 

 

Projekt Programu był konsultowany z Powiatowym Lekarzem Weterynarii 

w Łańcucie, Kołem Łowieckim - Klub Myśliwych „Diana” w Łańcucie oraz Kołem 

Łowieckim „Ryś”. Projekt Programu został także podany do publicznej wiadomości 
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celem zaopiniowania przez organizacje społeczne, działającym na obszarze gminy, 

których statutowym celem działania jest ochrona zwierząt.  

Środki na realizację Programu zostały zabezpieczone w budżecie Gminy Miasto 

Łańcut na rok 2023. 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów, radna Grażyna Szybiak poinformowała, 

że Komisja rozpatrywała przedmiotowy projekt uchwały i pozytywnie go 

zaopiniowała. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej, radny Paweł Kuca poinformował, 

że Komisja rozpatrywała przedmiotowy projekt uchwały i pozytywnie go 

zaopiniowała. 

 

Radni nie zgłosili żadnych uwag, wniosków, ani propozycji zmian do przedmiotowego 

dokumentu. 

 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, Prowadzący obrady, poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, nikt nie był przeciw, 1 radny wstrzymał 

się od głosu. Głosowanie zostało przeprowadzone w sposób jawny za pomocą 

urządzeń, umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań 

radnych.  

Na podstawie wyników głosowania, Prowadzący obrady stwierdził, że uchwała 

w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Miasto Łańcut na rok 

2023, została podjęta i otrzymała Nr LVII/404/2023. 

 

Ad.6 

Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty (Druk 

Rady Miasta Nr 22/2023). 

 

Projekt uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty, w imieniu Burmistrza Miasta 

Łańcuta, przedstawił pan Aleksander Ziaja Inspektor Wydziału Ochrony Środowiska 

i Gospodarki Odpadami. Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiło się 

następująco: 

Zgodnie z art. 6r ust. 2 ustawy z dnia 13 września 1996 r. o utrzymaniu 

czystości i porządku w gminach (t.j. 2022.2519. ze zm.), koszty funkcjonowania 

systemu gospodarowania odpadami komunalnymi, gmina pokrywa z pobranych opłat 

za odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych, które na rzecz gminy 

obowiązani są wnosić właściciele nieruchomości, na których zamieszkują 

mieszkańcy. Koszty funkcjonowania systemu gospodarowania odpadami 

komunalnymi obejmują koszty: odbierania, transportu, zbierania, odzysku 
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i unieszkodliwiania odpadów komunalnych, tworzenia i utrzymania punktów 

selektywnego zbierania odpadów komunalnych, obsługi administracyjnej systemu 

oraz edukacji ekologicznej w zakresie prawidłowego postępowania z odpadami 

komunalnymi. Jeszcze do  sierpnia 2021 r., powołana na wstępie ustawa 

jednoznacznie stwierdzała, że system gospodarki odpadami komunalnymi ma być 

systemem samofinansującym się. Jednak od września weszła w życie nowelizacja 

ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, w której wprowadzony został 

przepis, że  gmina może postanowić o pokryciu części kosztów gospodarowania 

odpadami komunalnymi z dochodów własnych, niepochodzących z pobranej opłaty. 

Należy zauważyć, że na dzień dzisiejszy budżety większości gmin są bardzo napięte 

i samorządy nie posiadają wolnych środków, które mogłyby przeznaczyć na  

dofinansowanie gospodarki odpadami. Praktycznie więc jedynym sposobem na takie 

dofinansowanie byłoby zwiększenie zadłużenia gminy. 

W zaistniałej sytuacji w celu zapewnienia środków na  prawidłowe 

funkcjonowania systemu gospodarowania odpadami komunalnymi, konieczne jest 

pobieranie takiej opłaty od mieszkańców, aby zapewniała ona realizację całości 

zadań powierzonych gminie. 

Biorąc pod uwagę zapisy Rozdziału 3a cytowanej na wstępie ustawy Burmistrz 

Miasta obowiązany jest do udzielenia zamówienia publicznego na odbiór 

i zagospodarowanie odpadów komunalnych wytwarzanych, na terenie nieruchomości 

na których zamieszkują mieszkańcy. Wypełniając ten obowiązek w dniu 

17.01.2023 r. został ogłoszony przetarg nieograniczony na odbiór 

i zagospodarowanie odpadów komunalnych, zorganizowanie stacjonarnego punktu 

selektywnej zbiórki odpadów komunalnych na terenie Miasta Łańcuta i świadczenie 

usług przyjmowania odpadów w tym punkcie oraz ich zagospodarowanie, na 10-cio 

miesięczny okres realizacji przedsięwzięcia. 

W dniu 21.02.2023 r. dokonano otwarcia 1 oferty, która została złożona 

w ramach prowadzonego postępowania przez Łańcucki Zakład Komunalny Sp. z o.o. 

Złożona oferta opiewała na kwotę 4 653 461,80 zł.  Z analizy przedłożonej kalkulacji 

wynika, że na przestrzeni 2022 roku zwiększeniu uległa ilość odbieranych odpadów 

szczególne w grupach: odpady zmieszane, ulegające biodegradacji 

i wielkogabarytowe, a ponadto zwiększeniu uległy koszty pracy. 

Zestawiając kwotę zaoferowaną w przetargu, z kwotą jaką Miasto Łańcut 

dysponowało na okres 12 miesięcy roku 2023 tj. 4 675 600,00 zł., co po przeliczeniu 

na 10 miesięcy daje kwotę 3 896 333,30 – powstaje różnica w wysokości 

757 128,50 zł, która  to kwota zgodnie z powołanymi na wstępie zapisami ustawy 

powinna zostać pokryta przez mieszkańców miasta. W przeliczeniu na jednego 

mieszkańca /na dzień 31.12.2022 r. systemem objętych jest 15 500 osób/ 

otrzymujemy kwotę 5 zł /miesiąc, o którą należy zwiększyć wysokość opłat aktualnie 

wnoszonych przez mieszkańców. W tym miejscu trzeba zauważyć, że na dzień 

1 stycznia 2023 r. na terenie Miasta Łańcuta zameldowanych jest 17 085 osób. 

Porównując przytoczone ilości osób stwierdzamy, że 1 585 osób nie widnieje 

w systemie gospodarowania odpadami, trzeba więc prowadzić ciągłe działania 
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zmierzające do uszczelnienia systemu gospodarowania odpadami, aby objąć nim 

wszystkie osoby zamieszkujące na terenie miasta. 

Po uaktualnieniu stawek opłat ich wysokość będzie następująca: 

- gdy na nieruchomości zamieszkuje 1-5 osób - opłata wyniesie 31,00 zł od 

osoby/miesiąc; 

- gdy na nieruchomości zamieszkuje 6 i więcej osób – opłata wyniesie 28,00 zł od 

osoby/miesiąc; 

Wyżej wymieniona wysokość opłat obowiązuje gdy odpady zbierane i odbierane są 

w sposób selektywny. 

W przypadku, gdy zostanie stwierdzone, że odpady są zbieranie w sposób 

nieselektywny zostanie naliczona podwyższona opłata wynosząca 90,00 zł od każdej 

osoby zamieszkałej na nieruchomości. Proponowana aktualnie wysokość opłaty 

podwyższonej, powinna skuteczniej zachęcać mieszkańców do prawidłowej 

segregacji odpadów. 

Zmiana wysokości stawek nie będzie powodowała konieczności składania nowej 

deklaracji przez właścicieli nieruchomości zamieszkałych. Zgodnie z art. 6m ust. 2a 

powołanej na wstępie ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach 

w przypadku uchwalenia nowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, burmistrz miasta zawiadamia właścicieli nieruchomości o wysokości 

opłaty, wyliczonej jako iloczyn nowej stawki opłat i ilości osób zadeklarowanych 

w złożonej deklaracji. 

Wobec powyższego, podjęcie niniejszej uchwały jest celowe i zasadne. 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów, radna Grażyna Szybiak poinformowała, 

że Komisja rozpatrywała przedmiotowy projekt uchwały i pozytywnie go 

zaopiniowała. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej, radny Paweł Kuca poinformował, 

że Komisja rozpatrywała przedmiotowy projekt uchwały i pozytywnie go 

zaopiniowała. 

 

Przed rozpoczęciem dyskusji, głos zabrał pan Wincenty Szylar Prezes ŁZK Sp. z o.o. 

w Łańcucie, który przedstawił argumenty przemawiające za koniecznością 

podwyższenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Podkreślił, że ilość 

wytwarzanych odpadów komunalnych przez 1 mieszkańca w województwie 

podkarpackim systematycznie wzrasta. Według  danych GUS średnia roczna ilość 

odpadów w 2021 r. wynosiła 358 kg, natomiast w 2020 r. 342 kg, czyli nastąpił wzrost 

o 16 kg. W nawiązaniu do powyższego, przedstawił dane na temat ilości 

wytwarzanych odpadów komunalnych i ich odbioru dotyczące następujących miast: 

Mielec (354 kg), Leżajsk (362 kg), Jarosław (370 kg), Łańcut (374), Przeworsk (396 

kg), Krosno (420), Miasto Rzeszów (421). Zwrócił uwagę, że licząc średnią roczną to 

Łańcut jest w czołówce miast wytwarzających dużą ilość śmieci. Opłata za 

zagospodarowanie odpadów komunalnych w miejscowościach porównywalnych do 

Łańcuta na terenie województwa podkarpackiego, przedstawia  się ona następująco: 

Przeworsk – 32 zł,  
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Jasło – 35 zł,  

Lubaczów – 36 zł,  

Sanok – 39 zł,  

Gmina Łańcut – 34 zł). 

Na zakończenie odniósł się do wysokości oferty złożonej przez Łańcucki Zakład 

Komunalny Sp. z o.o. w ramach prowadzonego przez Miasto Łańcut postepowania 

przetargowego, opiewającej na kwotę 4 653 461,80 zł. Wyjaśnił, że z analizy 

przedłożonej kalkulacji wynika, iż na przestrzeni 2022 roku zwiększyła się ilość 

odbieranych odpadów szczególne w grupie odpady: zmieszane, ulegające 

biodegradacji, wielkogabarytowe, a także podwyżka paliwa i wzrost płacy minimalnej 

w roku 2023 (styczeń, lipiec). 

 

Radny Wrzesław Żurawski w nawiązaniu do wspólnego posiedzenia Komisji 

przypomniał, że w trakcie dyskusji poruszano sprawę jakości zbieranych odpadów 

komunalnych podkreślając, że w budownictwie wielorodzinnym mieszkańcy mają 

znacznie mniejszą wrażliwość ekologiczną (brak należytej segregacji), aniżeli 

właściciele domów jednorodzinnych, którzy są bardziej do zidentyfikowania 

indywidualnie. Zastanowił się, czy nie byłoby zasadnym wprowadzenie systemu 

czasowego karania dużych Wspólnot Mieszkaniowych. Zaapelował o wdrażanie 

przez miasto metod na znalezienie różnicy pomiędzy osobami, które faktycznie 

mieszkają w Łańcucie, a ilością osób zadeklarowanych, ponieważ z przekazanych 

informacji wynika, iż ponad 1 500 osób nie widnieje w systemie gospodarowania 

odpadami. Ostatnim aspektem, który poruszył była sprawa systemu zachęty dla 

właścicieli nieruchomości, którzy mają możliwość utylizacji bioodpadów, posiadają 

kompostowniki i nie oddają tego rodzaju odpadów. Przypomniał, że na chwilę obecną 

osoby posiadające kompostownik, otrzymują ulgę w wysokości 1 zł, która jego 

zdaniem jest zbyt mało zachęcającą, o czym świadczy fakt, że mieszkańcy nie 

odebrali wszystkich oferowanych  pojemników na odpady biodegradowalne. 

Zaznaczył, że jeśli nadal ma funkcjonować system zachęty poprzez  posiadanie 

kompostownika, to proponuje zwiększenie wysokości ulgi np. do kwoty 5 zł. 

Odnosząc się do przedstawionych wyliczeń przemawiających za koniecznością 

podwyżki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi stwierdził, że zapewne 

są one rzetelne, a Urząd Miasta zapoznał się z przedłożonymi kalkulacjami, a zatem 

nie ma powodów ich kwestionowania. Na zakończenie zwrócił uwagę, że jeżeli 

podniesione zostaną opłaty za odbiór i zagospodarowanie odpadów, to ilość osób 

zadeklarowanych może się zmniejszyć, ponieważ niektóre osoby nie ujawnią się jako 

ich producenci. W związku z powyższym, Urząd Miasta powinien zastosować 

skuteczne metody odnalezienia osób, unikających ponoszenia wspólnej 

odpowiedzialności związanej z ponoszonymi kosztami za odbiór odpadów.  

 

W nawiązaniu do wypowiedzi przedmówcy, Wiceprzewodniczący Rady pan Adam 

Opałka zwrócił  uwagę, na występujący w  budownictwie wielorodzinnym problem 

związany z podrzucaniem odpadów przez osoby z domostw jednorodzinnych, co nie 

sprzyja segregacji i jest trudne do zweryfikowania.   
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Radny Andrzej Barnat zapytał, czy w procedowanym projekcie uchwały nie powinien 

być ujęty zapis, dotyczący ulgi dla osób kompostujących odpady. Zwrócił również 

uwagę na problem z nieruchomościami, które są wynajmowane, gdzie ilość 

wytwarzanych śmieci nie zawsze odzwierciedla ilość osób ją zamieszkujących, 

Nawiązując do wypowiedzi Prezesa ŁZK Sp. z o.o. w Łańcucie przypomniał, że 

informował o wzroście ceny oferty w stosunku do ubiegłego roku o 5 %, jednak 

biorąc pod uwagę fakt, iż obejmowała ona 12 miesięcy, a obecnie zaproponowana,  

dotyczy tylko 10 miesięcy, stwierdza, iż to jest 120 %. 

 

Ustosunkowując się do ostatniej części wypowiedzi przedmówcy, Prezes ŁZK 

wyjaśnił, że wzrost 5 % odnosił się do zagospodarowania odpadów, a ogólny wzrost 

wynosi  około 20 %.  

 

W kwestii ujęcia w procedowanym dokumencie ulgi z tytułu kompostowania, głos 

zabrał pan Aleksander Ziaja, wyjaśniając,  że jest to zapisane i uregulowane 

w odrębnej uchwale, podjętej w roku 2020 i nadal obowiązującej. 

 

Radna Karolina Pill– Sowa zwracając się do radnych, poprosiła aby zastanowili się 

czy konieczna jest podwyżka opłaty za odbiór odpadów komunalnych. Przypomniała, 

że już podniesione zostały podatki i inne opłaty w mieście. Stwierdziła, że ze względu 

na trudną sytuację ekonomiczną  zwiększenie opłaty spowoduje unikanie od 

obowiązku jej uiszczania i to inni mieszkańcy poniosą koszty związane z odbiorem 

i zagospodarowaniem odpadów. Zastanowiła się, czy nie byłoby zasadnym 

wstrzymanie się od podwyżki do roku przyszłego i poprosiła o udzielenie odpowiedzi 

jaki byłby w tej sytuacji skutek finansowy dla Spółki? 

 

Wiceprzewodniczący Rady zwrócił uwagę na wzrost cen, towarów i usług w całym 

kraju. 

 

Ustosunkowując się do przebiegu dyskusji, Burmistrz Miasta pan Rafał Kumek 

wyartykułował następujące aspekty: 

➢ z uwagi na spłatę zaciągniętych w ubiegłych kadencjach kredytów (4 000 000 zł), 

brak możliwości dopłacania przez Miasto do kosztów gospodarowania odpadami,  

➢ przystąpienie do przetargu na odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych 

tylko jednego podmiotu – Łańcuckiego Zakładu Komunalnego w Łańcucie, 

➢  aktualna sytuacja gospodarcza w kraju, wzrost cen, towarów i usług, zawyżanie 

cen paliw itp. 

➢ ustalanie zasad systemowych dla Rzeczypospolitej Polskiej przez Sejm, Senat, a 

nie Gminę, zobowiązanej do przestrzegania przepisów prawa.  

Ponadto zasugerował, umieszczenie w najbliższym wydaniu Biuletynu Miejskiego  

propozycji radnego odnośnie nakładania kar za niewłaściwe segregowanie odpadów 

we Wspólnotach Mieszkaniowych.  
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Odnosząc  się do  sugestii przedmówcy, radny Wrzesław Żurawski stwierdził, że 

będzie wdzięczny jeśli jego nazwisko zostanie umieszczone w Biuletynie Miejskim, 

ale przypomina, że w uchwale widnieje zapis o kwocie podwyższonej stawiki opłaty, 

jeżeli właściciele nieruchomości nie wypełniają obowiązku segregowania odpadów, a 

więc nie jest to jego pomysł tylko inicjatywa z Urzędu Miasta.  

 

Odnosząc się do wypowiedzi radnej Karoliny Pill – Sowy, Prezes ŁZK wyjaśnił, że nie 

było możliwości zaoferowania w przetargu niższej kwoty, ponieważ konieczne byłoby 

pokrycie kosztów z własnego budżetu Spółki, która nic nie zarabia na 

gospodarowaniu odpadami, w przeciwieństwie do firm komercyjnych, prowadzących 

działalność w tym zakresie.     

 

Wobec braku dalszych zgłoszeń do dyskusji, Prowadzący obrady, poddał pod 

głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 8 radnych, 6 radnych było przeciw, 2 radnych 

wstrzymało się od głosu. Głosowanie zostało przeprowadzone w sposób jawny za 

pomocą urządzeń, umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu 

głosowań radnych.  

Na podstawie wyników głosowania, Prowadzący obrady stwierdził, że uchwała 

w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty, została podjęta i otrzymała 

Nr LVII/405/2023. 

 

Ad.7 

Wolne wnioski i oświadczenia. 

 

Prezes Łańcuckiego Zakładu Komunalnego  zwrócił się do mieszkańców z prośbą, 

o umożliwienie pracownikom Spółki wstępu do nieruchomości w celu wykonania 

czynności polegającej na wymianie wodomierza, wyposażonego w nakładkę do 

radiowego odczytu zużycia wody. 

 

Na prośbę radnego Adama Bieleckiego, Burmistrz Miasta udzielił szczegółowych 

informacji na temat planowanego remontu ul. Kazimierza Wielkiego. 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad, Wiceprzewodniczący Rady zamknął LVII Sesję 

Rady Miasta Łańcuta. 

 

Na tym protokół zakończono. 

    

Protokołowała:  

 

Małgorzata Rzeszutek 

 

Wiceprzewodniczący Rady: Adam Opałka  
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